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AJUTS DE LA LLEI DE BARRIS: ELS INCLOSOS

La Generalitat ha inclòs els seus projectes en el paquet d’ajuts de 99 milions que rebran 21 municipis catalans

Figueres, Palafrugell i Roses obtenen 13
milions per millorar nuclis antics i barris

● La Generalitat destinarà 13 milions
d’euros per finançar la rehabilitació dels
centres històrics de Figueres i Roses i el
barri de la Sauleda de Palafrugell, ja que

EL PUNT / Girona aquests projectes han estat inclosos en la
cinquena convocatòria dels ajuts de mi-
llora de barris i àrees urbanes. Per contra,
han quedat exclosos dels ajuts els projec-
tes presentats per Blanes, Castelló, An-

glès, la Jonquera, Sant Joan les Fonts, Lla-
gostera, Santa Pau i Siurana. Els munici-
pis gironins que ja es beneficien dels ajuts
de la llei de barris són Salt, Olot, Girona,
Ripoll, Banyoles, Hostalric, Palamós, Be-

salú, Sant Joan de les Abadesses i Figue-
res, de manera que aquest últim municipi
es converteix en el primer inclòs dues ve-
gades en la línia d’ajuts. En aquesta edició
21 municipis catalans rebran 99 milions.

● El govern de Figueres
ha aconseguit un dels ob-
jectius que tenia per
aquest mandat, i és la re-
forma del centre històric.
Projecte que l’alcalde,
Santi Vila, ja reclamava
quan era a l’oposició i el
govern anterior va optar
per la reforma de la Marca
de l’Ham. Ara amb la re-
forma d’aquest barri peri-
fèric engegada, la ciutat
també podrà afrontar en
els pròxims cinc anys la
del centre històric. En to-
tal són 9,83 milions d’eu-
ros, dels quals la meitat formen part del
pla d’ajut per a la reforma dels barris
aprovada ahir.

El pla d’intervenció integral del cen-
tre històric preveu reurbanitzar i millo-
rar 20.000 metres quadrats de carrers i
places. N’ha quedat fora, però, la cons-
trucció d’un centre cívic i una bibliote-
ca que es volia fer a la cantonada del
carrer Rec Arnau amb l’avinguda Per-
pinyà. Al centre històric hi resideixen
3.269 persones, i és un dels espais a on
es concentra més gent gran i immi-
grants. El projecte preveu reurbanitzar
vuit carrers: la Jonquera, Canigó, Pera-
lada, Muralla, Barceloneta, Ample,
Monturiol i Caamaño; i cinc places: la
de la Palmera, de l’antic Escorxador, de
les Patates, la de la Beata Paula Montal i
l’entorn del centre Joaquim Xirau.

També es disposarà d’un fons per desti-
nar-lo a ajudes a particulars per a la mi-
llora interna i externa d’edificis, com
ara la rehabilitació de façanes, la instal-
lació d’ascensors i la retirada d’antenes.

L’alcalde, Santi Vila, es mostrava
molt content perquè considera que
aquesta reforma ja fa anys que s’hauria
d’haver afrontat. «Nosaltres teníem el
centre històric com la rere botiga, i al-
tres ciutats n’han fet l’espai social i co-
mercial més emblemàtic», comentava.
També destacava que la inversió de cinc
milions de la Generalitat és la més alta
que s’ha aconseguit mai a la ciutat i
n’estava especialment satisfet a causa
de les intenses negociacions que perso-
nalment ha mantingut amb els respon-
sables del govern de la Generalitat per
aconseguir-ho.

Refer 20.000 m² del cor de la ciutat
JOSEP PUIGBERT / Figueres

FIGUERES

El carrer Muralla serà un dels que es reformaran./ J.P.

● «La reacció és obrir una
ampolla de cava.»
D’aquesta manera es va
esplaiar ahir a aquest diari
la regidora responsable
del projecte de rehabilita-
ció integral del barri de la
Sauleda i el carrer Ample,
Núria Rivas, en saber que
la Generalitat ha decidit
donar-li el suport per tirar-
lo endavant dins del pla de
barris.

I la satisfacció és més
gran, en veure que l’apor-
tació de la Generalitat
quasi abraça el 50 per cent
del total del projecte, és a dir, que hi
aportarà 4,1 milions d’euros dels 8,7
del cost global.

«Estic molt contenta», va manifestar
Rivas diverses vegades, ja que, a part de
ser la primera vegada que es presenta-
ven, també representava un reconeixe-
ment a la resta del consistori, i més quan
es va aprovar per unanimitat, i al perso-
nal municipal. «L’hem fet nosaltres»,
va afirmar la regidora, que veu la possi-
bilitat de modernitzar un barri amb un
alt percentatge de nouvinguts i facilitar
així la cohesió social.

En aquest sector, d’una extensió de
327.413 metres quadrats, hi viuen
4.443 persones, de les quals el 33% són
nouvingudes, quan la mitjana al muni-
cipi de Palafrugell és d’11 punts menys.

La principal acció del projecte es

concreta en la construcció d’un gran
parc urbà a la sauleda, on es combina-
ran espais enjardinats amb zona d’es-
barjo per convertir-lo en un espai de re-
lació humana.

El projecte també preveu altres ac-
cions quant a espai públic, com són les
millores de carrers i voreres, i també
d’edificis (posar ascensors als quinze
blocs de pisos i canviar els ascensors de
l’edifici Aniversari), d’equipaments
(convertir el local de la Sauleda en cen-
tre cívic), de noves tecnologies (posar
antenes col·lectives i treure les parabò-
liques), de sostenibilitat (instal·lar ener-
gia solar als tres centres educatius del
barri), d’equitat de gènere (fer tallers),
de millora social (descentralització de
serveis) i d’accessibilitat (actuacions
diverses a la via pública).

Incentivar la cohesió social
ALBERT VILAR

PALAFRUGELL

L’espai que serà el gran parc urbà de la Sauleda./ A.V.

● L’alcaldessa de Roses, Magda Casa-
mitjana, va qualificar ahir de «molt bona
notícia» que el projecte de rehabilitació
del nucli antic entri dins les subvencions
de la llei de barris, que li atorga 4,31 mi-
lions. El projecte de Roses tenia inicial-
ment un pressupost de 12 milions, però
la Generalitat ha considerat que només
eren subvencionables vuit, per tant,
n’aportarà la meitat. L’objectiu de
l’ajuntament és arreglar la zona del vol-
tant de l’església, és a dir, els 641 metres
quadrats compresos entre els carrers
Sant Sebastià, Francesc Macià, Gravina i

riera Ginjolers. Segons l’alcaldessa, la
prioritat és esponjar tota aquesta zona,
on falten zones verdes. «Sempre he dit
que les places són els balcons de la gent.
És molt important», va dir Casamitjana,
que hi va afegir que també cal millorar el
paviment i solucionar els problemes
d’aparcament. Al barri hi ha molta gent
gran que necessita aparcar a prop de ca-
sa. A més, es construirà un centre cívic a
la riera Ginjolers.

La part no subvencionable del projec-
te es destinarà a arreglar la plaça Sant Pe-
re, on està previst fer-hi un dipòsit sub-
terrani per recollir l’aigua de pluja.

Esponjar el nucli antic, la prioritat
MAR VICENTE

ROSES

Els carrers del voltant de l’església de Roses estan en força mal estat. / M.VICENTE


